
1 
 

 

ZÁPIS ZE 84. ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU FAKULTY FILOZOFICKÉ 

UNIVERZITY PARDUBICE, KONANÉHO DNE 9. LISTOPADU 2020 FORMOU 

VIDEOKONFERENCE 

 

Přítomni: dr. Cíbik, dr. Hanulík, dr. Jinek,  Mgr. Keplová, dr. Kouba,  doc. Macková,  

dr. Pacovská, dr. Pató,  dr. Stoklasová, dr. Synková, Mgr. Rábová,  A. Matyášová, Mgr. Vávra, 

Bc. Valchař  

Omluveni:  J. Bureš 

Hosté: dr. Bělina, doc. Kubeš, dr. Reimannová, dr. Říha 

 

Na začátku zasedání bylo přítomno 13 zvolených senátorů.  

Program: 

1. Zahájení a jmenování skrutátora 

2. Schválení programu jednání 

3. Změna Jednacího řádu AS DD UPa 

4. Diskuse k realizaci a evaluaci on-line výuky 

5. Pravidla pro přijímací řízení a podmínky pro přijetí ke studiu ve studijních programech 

Fakulty filozofické Univerzity Pardubice pro akademický rok 2021/2022 

6. Volba předsednictva AS FF 

7. Různé 

1. Zahájení a jmenování skrutátora 

Předsedkyně AS FF dr. Marta Pató zahájila zasedání senátu, přivítala přítomné senátorky, 

senátory a hosty. Pozvánka včetně projednávaných materiálů a označením data a formy 

zasedání byla senátorům předem včas zaslána. Dnešní zasedání probíhá v souladu 

s paragrafem 7 Zákona  č. 188/2020 Sb., o zvláštních pravidlech pro vzdělávání a rozhodování 

na vysokých školách v roce 2020.  

Požádala dr. Hanulíka, zda by se ujal role skrutátora. Dr. Hanulík vyjádřil souhlas. 

Hlasování:  12 PRO  0 PROTI  1 ZDRŽEL SE 

Skrutátorem se stal dr. Hanulík 

 

2. Schválení programu jednání 

Předsedkyně senátu požádala přítomné o případné připomínky k programu.  

Dr. Pacovská navrhla přesunutí bodu 6 na začátek. Následovala diskuse. Většina senátorů 

byla pro zachování původního znění programu. Předsedkyně nechala o nezměněném 

programu hlasovat: 

Hlasování: 11 PRO    1 PROTI  1 ZDRŽEL SE 

Program jednání byl schválen. 
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3. Změna Jednacího řádu AS FF UPa 

Předložený návrh reaguje na současná opatření vyplývající z usnesení vlády ČR, která mají 
dopad na činnost orgánů vysoké školy. Jedná se zejména o omezení možností zasedání 
správních orgánů a veřejného shromažďování. Navrhovaná úprava řeší jednak otázku 
distančních zasedání senátu a jednak otázku hlasování per rollam. V této souvislosti se dále 
doplňuje, co ze senátní agendy vzdáleným přístupem řešit nelze.  
V souvislosti s výše uvedeným předložený návrh Jednacího řádu AS FF UPa reaguje na nově 
zavedenou praxi umožněnou zákonem č. 188/2020 Sb., který vysokým školám do konce 
kalendářního roku 2020 umožňuje konat distanční jednání za podmínek stanovených § 7. 
Senát se tak připravuje na období po skončení platnosti tohoto zákona.  
Předložený návrh pak dále reaguje na obecnou potřebu modernizace jednacího řádu, 
zohledňuje proměnu způsobů komunikace v akademickém prostředí a umožňuje konat 
zasedání a přijímat usnesení i v případě, kdy senátoři a členové akademické obce 
z pracovních a studijních důvodů nemohou zasedat a shromažďovat se prezenčně.  
 

Navržené změny: 

V čl. 5 se za odstavec 9 vkládá nový odstavec 10, který zní: 

„(10) Předseda senátu nebo jím pověřený člen předsednictva může svolat zasedání senátu 

konané pomocí vhodného prostředku komunikace na dálku, který umožňuje přenos zvuku a 

obrazu na dálku (dále jen „distanční zasedání“). O tom, zda zasedání senátu proběhne formou 

distančního zasedání, rozhoduje předsednictvo senátu. Předsednictvo senátu je povinno 

zajistit, aby distanční zasedání bylo přístupné akademické obci a veřejnosti. Pravidla pro 

distanční zasedání a hlasování jsou součástí návrhu programu zasedání zpřístupněného 

v souladu s čl. 6 odst. 7.“. 

 

V čl. 7 se za odstavec 4 vkládá nový odstavec 5, který zní: 

„(5) V případě neodkladné záležitosti nebo návrhu, k jehož projednání není možné nebo 

účelné svolat zasedání senátu, je možno v době mezi zasedáními akademického senátu 

hlasovat individuálním písemným hlasováním (dále jen „per rollam“). Vyhlášení hlasování, 

znění návrhu a pokyny k hlasování rozešle předseda senátu nebo jím pověřený člen 

předsednictva všem senátorům písemně. Ve vyhlášení se uvede lhůta pro hlasování, která 

nesmí být kratší než pět pracovních dnů od rozeslání. Tímto způsobem nelze hlasovat o věci, 

o níž se má rozhodnout tajným hlasováním a nelze hlasovat ani v případě, že se jedná o 

případy hlasování uvedené v odstavci 3 písm. a) až g) tohoto článku. Per rollam rovněž nelze 

hlasovat, vysloví-li s tím nejpozději ve lhůtě pro hlasování určené nesouhlas nejméně třetina 

členů senátu. Návrh posuzovaný per rollam se považuje za schválený, jestliže s ním vyslovila 

souhlas nadpoloviční většina všech členů senátu. Na žádost člena senátu podanou do tří dnů 

od vyhlášení výsledků může předsednictvo senátu návrh pozastavit a rozhodnout o jeho 

novém projednání na nejbližším zasedání senátu. Zápis o hlasování per rollam je součástí 

zápisu z dalšího zasedání senátu. Součástí zápisu o hlasování per rollam je jmenný seznam 

členů senátu s uvedením toho, jak každý z nich hlasoval.“. 

Dosavadní odstavce 5 a 6 se označují jako odstavce 6 a 7. 

3. V čl. 8 se za druhou větu odstavce 5 doplňuje věta „O návrhu na jmenování děkana nelze 

hlasovat distančním způsobem.“. 

Předsedkyně senátu dr. Pató informovala přítomné, že tyto změny byly předem konzultovány 

s právním oddělením Univerzity a také s předsedou AS UPa dr. Bělinou. 
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Následovala diskuse: 

Dr. Pacovská shledává rozpor mezi článkem 8 odst. 5 – o jmenování děkana nelze hlasovat 

distančním způsobem. Tato věta není v čl. 9, který se týká odvolání děkana. 

Dr. Bělina – seznámil s praxí „velkého senátu“ – volba rektora je možná pouze tajně a osobně 

(nelze distančně) z důvodů zabezpečení/nezabezpečení IT systému. V JŘ AS UPa není 

řešena možnost odvolání rektora distančně. 

Dr. Hanulík připomíná, že návrh nového JŘ AS FF je potřeba dnes projednat a schválit a předat 

ke schválení AS UPa na zítřejší zasedání. Pokud nebude schváleno, bude ohroženo jednání 

senátu v příštím roce. 

Usnesení: 

AS FF UPa projednal a schválil I. změnu Jednacího řádu Akademického senátu Fakulty 

filozofické Univerzity Pardubice v předloženém znění. 

Hlasování: 13 PRO 0 PROTI 0 ZDRŽEL SE 

Návrh změny JŘ AS FF UPa byl schválen. 

 

4. Diskuse k realizaci a evaluaci on-line výuky 

O zařazení tohoto bodu do programu jednání požádala proděkanka pro vzdělávání dr. 

Reimannová. 

Apeluje na studentské senátory a senátorky, aby vyjádřili podporu/pomoc studentům, kteří 

mají jakýkoliv problém s distanční výukou, příp. s komunikací s vyučujícím.  

K problematice se vyjádřila senátorka za studenty Mgr. Rábová. Studenti mohou kontaktovat 

SRUPa nebo mohou napsat svůj dotaz/příspěvek na FACEBOOK. 

Dr. Synková prosí o zaslání odkazu na SRUPa – aby uveřejnila na stránkách své katedry. 

Doporučeno zaslat také ing. Pražákovi (poradenské centrum FF), který zajistí zveřejnění na 

stránkách FF a sociálních sítích. 

 

5. Pravidla pro přijímací řízení a podmínky pro přijetí ke studiu ve studijních programech 

Fakulty filozofické Univerzity Pardubice pro akademický rok 2021/2022 

Proděkanka Reimannová požádala o stažení směrnice z programu jednání, protože bylo 

dodatečně zjištěno, že směrnice nesplňuje legislativní požadavky. V průběhu tohoto týdne 

bude přepracováno a předloženo k projednání na další zasedání senátu. 

Senátoři se v diskusi shodli na tom, že směrnici projednají na dalším zasedání. 

 

6. Volba předsednictva AS FF UPa 

Dr. Hanulík seznámil přítomné s tím, jak bude volba probíhat.  

Dr. Pató požádala o souhlas dokumentem „Pravidla pro distanční zasedání a hlasování AS FF 

UPa formou videokonference“. 
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Usnesení: 

V případě tajného hlasování je odkaz na hlasovací formulář odeslán na e-mail senátorům. 

Senátoři volí z předložených možností, sběr dat probíhá anonymně, tzn., nezaznamenávají se 

jména hlasujících. Počet hlasů musí odpovídat počtu přihlášených senátorů. 

Hlasování: 13 PRO  0 PROTI 0 ZDRŽEL SE 

 

V této době se přihlásil k zasedání dr. Cibik 

 

Podle Volebního a Jednacího řádu AS FF UPa byla navržena volební komise ve složení: 

Dr. Hanulík, dr. Synková, Mgr. Rábová 

(členové volební komise nekandidují do předsednictva) 

Hlasování: 11 PRO  0 PROTI 3 ZDRŽEL SE 

Složení volební komise bylo schváleno. 

 

Před 1. kolem hlasování dr. Pató vznesla dotaz, zda se někdo z přítomných vzdává 

kandidatury. 

Z řad AP se vzdali kandidatury senátoři – Valchař, Macková, Matyášová, Cibik, Kouba, Jinek, 

Pató. 

Kandidatury se nevzdali senátoři – Keplová, Pacovská, Stoklasová, Vávra 

 

1. Kolo hlasování – hlasovalo 14 senátorů 

Kateřina Keplová 6 hlasů 

Kamila Pacovská 11 hlasů 

Hana Stoklasová 8 hlasů 

Filip Vávra  12 hlasů 

 

2. Kolo hlasování – hlasovalo 14 senátorů 

Kateřina Keplová 8 hlasů 

Kamila Pacovská 11 hlasů 

Hana Stoklasová 8 hlasů 

Filip Vávra  13 hlasů 

Následovala volba losem  mezi Kateřinou Keplovou a Hanou Stoklasovou. 



5 
 

Na základě tohoto tajného hlasování byli novými členy předsednictva zvoleni za AP – 

Kateřina Keplová, Kamila Pacovská, za komoru studentů Filip Vávra. 

Do 3. kola hlasování postoupili – Kamila Pacovská, Kateřina Keplová, Filip Vávra 

Kamila Pacovská a Filip Vávra se vzdali práva volby na předsedu. 

3. Kolo hlasování – hlasovalo 14 senátorů 

Kateřina Keplová  14 hlasů 

 

Závěr hlasování: 

Předsedkyní AS FF UPa pro funkční období od 9. listopadu 2020 do 9. listopadu 2021 

zvolena  

Mgr. Kateřina Keplová. 

 

Dr. Pató poblahopřála nové předsedkyni senátu ke zvolení. Mgr. Keplová poděkovala za 

projevenou důvěru.  

Nově zvolená předsedkyně se ujala vedení zasedání a požádala přítomné senátory o 

hlasování o dalším termínu jednání – návrh - pondělí 23. listopadu od 13:30 hodin. 

Hlasování: 14 PRO  0 PROTI  0 ZDRŽEL SE 

 

7.  Různé   

K tomuto bodu nebyly žádné příspěvky. 

 

Předsedkyně AS FF Mgr. Keplová poděkovala přítomným za účast a v 16:05 zasedání 

ukončila. 

V Pardubicích 9. listopadu 2020 

 

Mgr. Kateřina Keplová 

předsedkyně AS FF 

 

 

Zapsala: B. Krpatová 


